
 

 

 

      
   

Interpellation      

Till ansvarigt regionråd 

 

Angående sommaren 2024 

I våras informerades hälso- och sjukvårdsnämnden om att läget inför semestrarna var stabilt 
och att det inte fanns anledning till oro vare sig för patientsäkerheten eller för personalens 
arbetsmiljö. Detta trots att konflikten med Vårdförbundet pågick ända fram till slutet av juni, 
akuten i Köping tvingades hålla stängt på natten på grund av personalbrist, HIA i Köping 
stängde fyra veckor av samma anledning och bemanningssituationen påverkades av såväl 
regionens anställningsstopp som det nationella avtalet för inhyrd personal. Ett nytt så kallat 
sommaråtagande ersatte det tidigare sommaravtalet då anställda kunde sälja semesterveckor. 
 
Med facit i hand ser vi att det har varit en tuffare sommar än på mycket länge, främst för 
ambulanspersonalen och akuten i Västerås. Bemanningsproblem har lett till att antalet 
ambulanser vissa pass har varit så få som tio jämfört med normala 16. Ambulanssjukvården 
har arbetat 24-timmarspass trots att det inte är tillåtet enligt de skärpta reglerna om dygnsvila. 
Antalet disponibla vårdplatser har varit färre än tidigare år och Västmanland har haft högre 
överbeläggningar än landet i genomsnitt. Det har fortsatt varit svårt att skicka hem 
utskrivningsklara patienter. Medarbetare har behövt arbeta extrapass och avbryta sin semester 
för att sjukvården i länet ska kunna upprätthållas. Det bekräftas av både hälso- och 
sjukvårdsförvaltningen och fackförbunden. 
  
 
Med anledning av ovanstående vill jag fråga ansvarigt regionråd: 

- Anser regionrådet att regionen var tillräckligt väl förberedd inför sommaren? 
- Varför har ambulanssjukvården tillåtits att bryta mot reglerna om dygnsvila? 
- Hur ser du på att Västmanland har haft högre överbeläggningar än genomsnittet? 
- Vilka åtgärder kommer du att vidta för att nästa sommar inte ska bli lika ansträngd? 
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